



AEIDL BRIEFING

Lessons from the COVID-19 crisis for rural development

A new AEIDL briefing by Enrique Nieto highlights lessons for rural development based on the analysis of some local rural initiatives implemented across the EU to respond to the COVID-19 pandemic crisis.

[Read the briefing >>](#)

Latest news from the website

[EU poll: social inequalities overtake climate change >>](#)

[Half a tonne of municipal waste generated per person >>](#)

[LIFE: €121 million in new integrated projects >>](#)

[New study sheds light on 'depopulated Spain' >>](#)

[EU regions' advisory body announces its roadmap >>](#)

[ESI funding dedicated to CLLD in different EU countries >>](#)

[First calls under Horizon Europe >>](#)

[Transition: EU to set up 10 new European Partnerships >>](#)

[New EU Strategy on Adaptation to Climate Change >>](#)

[EU Commission cautious with 'unilateral' vaccination passports >>](#)

[Platform work: first-stage consultation of the social partners >>](#)



WHAT'S NEW AT AEIDL?

Wrapping up the first year of TRANSFORM

Looking back at 2020, we can say that it was a successful year for the TRANSFORM project, despite challenging circumstances.

[Read more >>](#)

Other news

EMPOWERING THE LOCAL FOR ENHANCING COHESION AND SPATIAL JUSTICE IN EUROPE (15 MARCH)

The aim of this **RELOCAL** conference is to share the results of **four years of research on local development policies**, in particular, **33 in-depth case studies** in Europe. Comments from the audience and discussions will support the elaboration of **recommendations** for a **fairer EU Cohesion Policy**.

[Read more >>](#)

THE EFFECTS OF COVID-19 INDUCED BORDER CLOSURES

ON CROSS-BORDER REGIONS

This **MOT** report for **DG REGIO** draws **lessons** from **measures** taken along **EU internal borders** on **cross-border communities** (businesses, workers, citizens) and presents **recommendations** addressed to the European Commission on how the **resilience** of cross-border regions could be **improved** in case further **crises** emerge.

[Read more >>](#)

GLOBAL INEQUALITY DATA – 2020 UPDATE

The **World Inequality Lab** has released a major update of **global inequality data for 173 countries**, making up 97% of the world population and 7.5 billion people. The data published distributes **economic growth** within each country, making it possible to **track inequality** and **poverty** over **time, countries** and **regions**.

[Read more >>](#)

THE TURKISH DIASPORA IN EUROPE - INTEGRATION, MIGRATION, AND POLITICS

Political and academic **interest** in the **Turkish diaspora** and its **interactions with European society and politics** has significantly increased in recent years. The **Foundation for European Progressive Studies, Center for American Progress, Foundation Max van der Stoel, and Fondation Jean-Jaurès** publish the results of a **survey** of the Turkish diaspora in four European countries: **Germany, France, The Netherlands and Austria**.

[Read more >>](#)

AEIDL Flash

The purpose of our fortnightly electronic newsletter, *AEIDL Flash*, is to draw attention to the news on our website. These news items from different sources are selected for the interest they may have for local development in Europe.

Under the General Data Protection Regulation (GDPR), AEIDL guarantees the confidentiality and security of your personal data. These only include your name, first name and email address, and are only used for sending the *AEIDL Flash* and related dissemination statistics. You can consult and modify this data at any time. For more information, contact us at privacy@aeidl.eu.

If you do not wish to receive this publication in the future, please send an email to flash@aeidl.eu.



DÉVELOPPEMENT RURAL

Les leçons de la crise sanitaire

Une note d'information de l'AEIDL rédigée par Enrique Nieto met en lumière les leçons à tirer de la crise du COVID-19 pour le développement rural, à partir de l'analyse d'un certain nombre d'initiatives locales mises en œuvre à travers l'Union européenne.

[Lire plus >>](#)

Dernières nouvelles sur le site

[Sondage UE: les inégalités sociales l'emportent sur le climat >>](#)[Une demie tonne de déchets ménagers par personne >> >>](#)[LIFE: 121 millions d'euros dans de nouveaux projets intégrés >>](#)[Nouvelle étude sur «l'Espagne du vide» >>](#)[Pacte vert: le Comité des régions annonce sa feuille de route >>](#)[La part des fonds européens CLLD dans les différents pays >>](#)[Horizon Europe: premiers appels à propositions >>](#)

[Transition: 10 nouveaux partenariats européens proposés >>](#)

[Nouvelle stratégie d'adaptation au changement climatique >>](#)

[La Commission prudente avec les passeports de vaccination >>](#)

[Travail via des plateformes: consultation des partenaires sociaux >>](#)



QUOI DE NEUF À L'AEIDL?

Bilan de la première année de TRANSFORM

Le projet TRANSFORM a un an et on peut affirmer que cette première année est une réussite, malgré des circonstances difficiles.

[Lire plus >>](#)

Autres nouvelles

RENFORCER LE LOCAL POUR AMÉLIORER LA COHÉSION ET LA JUSTICE SPATIALE EN EUROPE (15 MARS)

L'objectif de cette **conférence RELOCAL** est de partager les résultats de **quatre années de recherche sur les politiques de développement local**, à partir de **33 études de cas** en Europe. Les commentaires du public et les discussions permettront d'élaborer des **recommandations** pour une **politique de cohésion européenne plus équitable**.

[Lire plus >>](#)

LES EFFETS DES FERMETURES DE FRONTIÈRES COVID-19 SUR LES RÉGIONS TRANSFRONTALIÈRES

Ce rapport de la **MOT** pour la **DG REGIO** tire les **leçons** des **mesures** prises le long des **frontières intérieures** de l'UE sur les **territoires transfrontaliers** (entreprises, travailleurs, citoyens) et formule des **recommandations** à la Commission européenne sur la manière d'améliorer la **résilience** des régions transfrontalières en cas de nouvelles **crises**.

[Lire plus >>](#)

DONNÉES MONDIALES SUR LES INÉGALITÉS - MISE À JOUR 2020

Le **Laboratoire sur le Inégalités mondiales** a publié une importante **mise à jour** des données sur les **inégalités dans 173 pays**, soit 7,5 milliards d'individus (97% de la population mondiale). Ces données **ventilent la croissance économique** au sein de chaque pays, ce qui permet de **suivre** les inégalités et la **pauvreté** dans le **temps**, les **pays** et les **régions**.

[Lire plus >>](#)

LA DIASPORA TURQUE EN EUROPE - INTÉGRATION, MIGRATION ET POLITIQUE

L'intérêt politique et académique pour la **diaspora turque** et ses **interactions avec la société et la politique européennes** a considérablement augmenté ces dernières années. La **Fondation pour les études progressistes européennes**, le **Center for American Progress**, la **Fondation Max van der Stoel** et la **Fondation Jean-Jaurès** publient les résultats d'une **enquête** sur la diaspora turque dans quatre pays européens: **Allemagne, France, Pays-Bas et Autriche**.

[Lire plus >>](#)

AEIDL Flash

La fonction de notre lettre électronique bimensuelle *AEIDL Flash*, est d'attirer l'attention sur les nouvelles publiées sur notre site. Ces nouvelles sont sélectionnées à partir de différentes sources, en fonction de l'intérêt qu'elles peuvent présenter pour le développement local en Europe.

En vertu du Règlement général sur la protection des données (RGPD), l'AEIDL garantit la confidentialité et la sécurité de vos données personnelles. Celles-ci ne comportent que vos nom, prénom et adresse courriel. Elles ne sont utilisées que pour l'envoi d'*AEIDL Flash*, et les statistiques de diffusion y afférant. Pour en savoir plus, contactez-nous à l'adresse privacy@aeidl.eu. Vous pouvez à tout moment consulter et modifier ces données.

Si vous ne souhaitez plus recevoir cette publication à l'avenir, il vous suffit d'envoyer un courriel à flash@aeidl.eu.



© 2021 AEIDL